
Zápis ze zasedání Akademického senátu DFJP 

konaného 29. ledna 2019 od 13:00 hodin v zasedací místnosti DFJP 

Přítomni:  Libor Kovář, Ing. Pavel Lopour, Ph.D., Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., Ing. Jiří Nožička, 

Ph.D., Ing. Jan Pokorný, Ph.D., Ing. Jiří Šlapák, Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., Adam Bílek, Ing. 

Petr Nachtigall, Ph.D., Ing. Dušan Čermák, Ph.D., Ing. Inna Zelenska, Ing. Monika 

Skalská, Ph.D., Ing. Václav Lenoch, Ph.D., Ing. Martin Šustr, Ph.D., Ing. Jan Chocholáč, 

Ph.D. 

Omluveni:  Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., 

Hosté:   viz prezenční listina 

Program: 

1. Zahájení, jmenování skrutátorů. 

2. Schválení programu zasedání. 

3. Volba předsednictva a předsedy AS DFJP. 

4. Projednání a následné udělení souhlasu s návrhem na změny členů Vědecké rady DFJP. 

5. Projednání směrnice Pravidla pro přijímací řízení do doktorských studijních programů pro 
akademický rok 2019/2020. 

6. Projednání návrhů studijních programů bakalářského a magisterského studijního programu 
„DOPRAVNÍ TECHNIKA“. 

7. Různé. 

8. Závěr. 

Ad 1) Zahájení a jmenování skrutátorů. 

Předseda senátu zahájil v 13:01 zasedání AS DFJP a přivítal členy AS i hosty. Při zahájení bylo 
přítomno 14 senátorů, 1 senátor se omluvil za pozdní příchod. Navrženi byli skrutátoři Ing. Petr 
Nachtigall, Ph.D. a Ing. Jan Chocholáč, Ph.D. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 1. 

Ad 2)  Schválení programu zasedání. 

Předseda senátu seznámil přítomné s navrženým programem zasedání AS DFJP. Předseda AS 
DFJP dal hlasovat o programu zasedání senátu. K programu zasedání nebyly vzneseny žádné 
připomínky a navržený program zasedání AS byl schválen. 

Hlasování: pro 14; proti 0; zdržel se 0. 

Ad 3)  Volba předsednictva a předsedy AS DFJP. 

Předseda senátu seznámil všechny přítomné senátory s průběhem volby předsednictva a 

předsedy AS DFJP. Ing. Šmejda navrhl dvoučlennou volební komisi ve složení Ing. Petr Nachtigall, Ph.D. 

a Ing. Jan Chocholáč, Ph.D. Proběhlo hlasování senátorů, kterým byla volební komise schválena. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 1. 



 Před zahájením volby senátor Ing. Čermák, Ph.D. upozornil na chybu v připravených 

hlasovacích lístcích, kde byl uveden bývalý senátor Dr. Lelek, který před koncem roku 2018 rezignoval 

na svůj mandát. Po domluvě všech senátorů byla provedena ruční oprava hlasovacích lístků, bez 

nutnosti nového tisku. 

 V 1. kole voleb předsednictva AS DFJP senátoři odevzdali 14 hlasů, z toho byl 1 neplatný. 
Výsledek tajného hlasování byl následující: 

Komora akademických pracovníků: 

 Ing. Aleš Šmejda, Ph.D. – 10 hlasů 

 Ing. Tomáš Michálek, Ph.D. – 9 hlasů 

 Ing. Dušan Čermák, Ph.D. – 3 hlasy 

 Ing. Jiří Nožička, Ph.D. – 1 hlas 

 Ing. Jan Pokorný, Ph.D. – 1 hlas 

 Ing. Petr Nachtigall, Ph.D. – 1 hlas 

 Ing. Václav Lenoch, Ph.D. – 1 hlas  

Komora studentů: 

 Ing. Jiří Šlapák – 7 hlasů 

 Ing. Inna Zelenska - 4 hlasy 

 Adam Bílek – 1 hlas 

 Libor Kovář – 1 hlas 

 Senátoři Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., Ing. Dušan Čermák, Ph.D., Ing. Jiří Nožička, Ph.D., Ing. Václav 

Lenoch, Ph.D., Ing. Jiří Šlapák a Ing. Inna Zelenská s kandidaturou do předsednictva AS DFJP vyslovili 

souhlas. Nesouhlas se svým jmenováním vyslovili senátoři Ing. Petr Nachtigall, Ph.D. a Ing. Jan Pokorný, 

Ph.D. Senátor Ing. Tomáš Michálek, Ph.D. nebyl přítomen. 

 Výsledek tajného hlasování 2. kola, ve kterém bylo odevzdáno 14 hlasů, z toho 1 neplatný pro 

volbu tříčlenného předsednictva:  

Komora akademických pracovníků: 

 Ing. Aleš Šmejda, Ph.D. – 12 hlasů 

 Ing. Dušan Čermák, Ph.D. – 2 hlasy 

 Ing. Jiří Nožička, Ph.D. – 9 hlasů 

 Ing. Václav Lenoch, Ph.D. – 3 hlasy  

Komora studentů: 

 Ing. Jiří Šlapák – 9 hlasů 

 Ing. Inna Zelenska - 4 hlasy 

Závěr: 

Členy předsednictva AS DFJP pro další roční funkční období byli zvoleni Ing. Aleš Šmejda, Ph.D., Ing. 
Jiří Nožička, Ph.D., a Ing. Jiří Šlapák. 



 Po vyhlášení výsledků voleb předsednictva ve složení dvou akademických pracovníků a 

jednoho studenta následovala volba předsedy AS DFJP. Proběhlo hlasování o složení volební komise. 

Na návrh předsedy AS DFJP Dr. Šmejdy byli zvoleni Ing. Petr Nachtigall, Ph.D. a Ing. Jan Chocholáč, Ph.D. 

Hlasování: pro 13; proti 0; zdržel se 1. 

Volba předsedy komise – výsledek hlasování 

Senátoři odevzdali 14 platných volebních lístků a dle výsledku volby se předsedou AS DFJP stal Ing. 
Šmejda, Ph.D. 
 

 Ing. Aleš Šmejda, Ph.D. – 11 hlasů 

 Ing. Jiří Nožička, Ph.D. – 2 hlasy 

 Ing. Jiří Šlapák – 1 hlas 

 

Závěr: 
Předsedou AS DFJP pro jednoleté funkční období byl zvolen Ing. Aleš Šmejda, Ph.D. 

Nově zvolený předseda Akademického senátu Dopravní fakulty Jana Pernera poděkoval senátorkám a 

senátorům za projevenou důvěru a pokračoval ve vedení dalších bodů programu zasedání. 

Ad 4) Projednání a následné udělení souhlasu s návrhem na změny členů Vědecké rady 
 DFJP. 

 Děkan DFJP požádal Akademický senát DFJP o projednání a následné udělení souhlasu 
s návrhem na změnu členů Vědecké rady DFJP.  

 Navržené změny:  
 Mgr. Ing. Radek Čech, PhD. - nový člen ke schválení. 

 Děkan Dopravní fakulty Jana Pernera krátce představil navrženého kandidáta. Nikdo 
z přítomných senátorů nevznesl dotaz. Následně bylo přistoupeno k tajnému hlasování. Senátoři 
odevzdali 14 hlasovacích lístků.  
 
Hlasování: pro 13; proti 1; zdržel se 0. 

Usnesení 
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera Univerzity Pardubice uděluje děkanovi souhlas ke 

jmenování Mgr. Ing. Radka Čecha, PhD., členem Vědecké rady Dopravní fakulty Jana Pernera. 

 Děkan poděkoval všem přítomným senátorům za udělení souhlasu jmenovat Mgr. Ing. Radka 

Čecha Ph.D. novým členem Vědecké rady Dopravní fakulty Jana Pernera. 

Ad 5) Projednání směrnice Pravidla pro přijímací řízení do doktorských studijních 
 programů pro akademický rok 2019/2020. 

 Posuzovaný materiál byl předkládán proděkanem Ing. Ladislavem Řoutilem, Ph.D., 
proděkanem pro vědeckovýzkumnou činnost a zahraniční spolupráci. Dokument byl schválen děkanem 
doc. Ing. Liborem Švadlenkou, Ph.D. Proděkan Dr. Řoutil krátce informoval senátory s obsahem 



dokumentu. Následovala krátká diskuse, do které se zapojili senátoři Ing. Martin Šustr, Ph.D. a Ing. Jiří 
Nožička, Ph.D. 

Senátor Ing. Martin Šustr se dotazoval na možnost termínu příjímacího řízení po termínu 
Magisterských SZZ v zimním zkouškovém období. Proděkankou Dr. Ledvinovou byl upozorněn na 
skutečnost, že toto již nelze doplnit, protože „směrnice Pravidla pro přijímací řízení do doktorských 
studijních programů pro akademický rok 2019/2020“ musí být projednáván 4 měsíce před prvním 
termínem příjímacího řízení. Bylo uvedeno, že pro příští akademický rok (2020/2021), bude směrnice 
„Pravidla pro přijímací řízení do doktorských studijních programů pro akademický rok 2020/2021“ 
projednávaná již na prvním zasedání v zimním semestru akademického roku 2020/2021, aby možnost 
lednového termínu mohla být projednána a zakomponována. 

Po zodpovězení všech otázek bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasování: pro 14; proti 0; zdržel se 0. 

Závěr: 
Akademický senát Dopravní fakulty Jana Pernera Univerzity Pardubice projednal a schvaluje po 

zapracování formálních připomínek směrnici „Pravidla pro přijímací řízení do doktorských studijních 

programů pro akademický rok 2019/2020“. 

Ad 6)  Projednání návrhů studijních programů bakalářského a magisterského studijního 
programu „DOPRAVNÍ TECHNIKA“. 

 Proděkanka Ing. Michaela Ledvinová, Ph.D. krátce seznámila přítomné senátory 

s předkládaným návrhem studijních programů bakalářského a magisterského studijního programu 

„DOPRAVNÍ TECHNIKA“. Detailní informace ke studijnímu programu „DOPRAVNÍ TECHNIKA“ poskytl 

vedoucí katedry Ing. Jakub Vágner, Ph.D. 

 14:05 přichází senátor Ing. Tomáš Michálek, Ph.D. 

 14:08 odchází senátorka Ing. Monika Skalská, Ph.D. 

 Následuje rozprava k předkládanému materiálu, do které se zapojili senátoři Ing. Jiří Nožička, 

Ph.D., Adam Bílek, Ing. Jan Chocholáč, Ph.D., Libor Kovář, Ing. Jiří Šlapák, proděkan Dr. Řoutil a Ing. 

Tomáš Michálek, Ph.D. 

 Všechny dotazy byly zodpovězeny vedoucím katedry Ing. Jakubem Vágnerem, Ph.D. a Ing. 

Tomášem Michálkem, Ph.D. 

Závěr: 
AS DFJP projednal návrhy studijních programů bakalářského a magisterského studijního programu 

„DOPRAVNÍ TECHNIKA“. 

Ad 7)  Různé. 

 Prezentace Znaleckého ústavu DFJP 
 Akademický senát DFJP obdržel prostřednictvím senátora Ing. Jana Pokorného, Ph.D. žádost 

o prezentaci činnosti Znaleckého ústavu DFJP. Informace týkající se znalecké činnosti a budoucí 

organizace znalecké činnosti na DFJP byly prezentovány Ing. Zdeňkem Mrázkem, Ph.D.  



 Předseda AS DFJP navrhl další termíny řádných zasedání akademického senátu. Termíny 27. 

02., 03. 04. a 29. 05. byly odsouhlaseny všemi přítomnými senátory. 

 Senátor Ing. Dušan Čermák, Ph.D., se přihlásil za člena legislativní a pedagogické komise AS 

DFJP. Zmíněné komise byly doplněny o senátora Dr. Čermáka.  

 Senátor Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., vznesl dotaz na děkana Dopravní fakulty Jana Pernera 

ohledně působení doc. Ing. Iva Drahotského, Ph.D., ve správní radě SŽDC jakožto zástupce DFJP, jak je 

prezentováno v médiích. Děkan DFJP, doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D., odpověděl, že doc. Drahotský 

byl do správní rady SŽDC jmenován bez vědomí vedení DFJP, na základě dohody s panem ministrem. 

 Senátor Libor Kovář vznesl dotaz na vedení DFJP ohledně třídění odpadu na Dopravní fakultě 

Jana Pernera. Do diskuse se zapojil také vedoucí katedry Ing. Jakub Vágner, Ph.D. Vedení fakulty 

přislíbilo, že se dané problematice bude věnovat. Je nutná koordinace s pracovišti rektorátu a vedením 

Univerzity Pardubice.  

 Proděkanka Ing. Michaela Ledvinová, Ph.D. stručně informovala senátory a průběhu přípravy 

akreditace studijních programů a stanovisku hodnoticí komise NAÚ pro navazující studijní program 

Dopravní stavitelství. Komise se usnesla na stanovisku doporučit Radě NAÚ udělení akreditace na dobu 

5 let, s tím, že po 3 letech bude provedena kontrola stavu personálního zabezpečení a publikačních 

aktivit garantů studijních předmětů.  

 Děkan informoval o návrhu složení hodnotící komise pro posouzení akreditačního materiálu 

pro bakalářský studijní program Dopravní stavitelství ze strany NAÚ. Složení komise bylo DFJP 

akceptováno. Děkan informoval o úspěšně absolvovaném procesu reakreditace zkušební laboratoře ZL 

AL DFJP. Udělená akreditace je platná do 18. 1. 2024. Děkan poděkoval všem, kteří se podíleli na získání 

této akreditace, zejména Dr. Kohoutovi. Dále informoval o průběhu slavnostního předávání čestných 

titulů dr.h.c. Univerzitou Pardubice, které se konalo dne 18. 1. 2019. 

 Děkan připomněl konání tradičního workshopu s absolventy DFJP, který se konal 26. 1. 2019. 

Získaná zpětná vazba od absolventů by měla sloužit jako podklad pro zkvalitnění výukového procesu 

v příslušném studijním programu. VK budou o výsledcích následně informováni. 

 Ing. Tomáš Michálek, Ph.D., vznesl dotaz na děkana DFJP ohledně přípravy akreditace dalších 

studijních programů na DFJP a předpokládaného termínu předložení návrhů k projednání senátem. 

Děkan odpověděl, že je připravován akademicky zaměřený bakalářský a magisterský studijní program 

Technologie a management v dopravě se specializacemi (Technologie a řízení dopravy – přípravou 

pověřen doc. Široký, Dopravní management a marketing – přípravou pověřena doc. Hyršlová, Logistika 

– přípravou pověřeni dr. Hruška a dr. Seidlová) a dále profesně zaměřený bakalářský studijní program 

Technika, technologie a řízení v letecké dopravě (přípravou pověřen doc. Němec). Projednání návrhů 

studijních programů je směřováno na zasedání AS DFJP dne 29. 05. 2019. 

Ad 8) Závěr. 

Předseda AS DFJP poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil. Příští řádné zasedání  

AS DFJP je plánováno na 27. 02. 2019 od 13:00.  


